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...lidí se to ...lidí se to 
ale nedotkneale nedotkne

Teplárny: Vítáme to!Teplárny: Vítáme to!
Podle mluvčího Teplá-
renského sdružení Pavla 
Kaufmanna by se přemě-
na na »ekologické teplo« 
měla dotknout jen 
málo. „Ceny tep-
la budou normál-
ně stoupat, jako 
stoupaly teď. 
Většinou pod 
úrovní infl ace. 
Uvítali jsme, že 
to téma pan minis-
tr zdvihl,“ řekl Blesku. 
Kaufmann také tvrdí, že 
teplárny jsou na přechod 
připraveny. „Některé už 
přecházejí na jiná paliva 

teď. Není to jen o tom, že 
by teplárny čekaly na po-
moc. Ceny emisních po-

volenek jsou mnohem 
vyšší a to nás za-

těžuje,“ do-
dal s tím, že 
sdružení už 
má podepsa-
né memoran-

dum s plyna-
ři a chystá se 

na spolupráci i s 
dalšími zástupci ji-

ných odvětví jako napří-
klad s dřevaři nebo s fi r-
mami kolem odpadového 
hospodářství.

ka chtělo dostat několik Čí-
ňanů, kteří tady chtěli jed-
nat o jaderném tendru. Ne-
dostali ale víza. Dostal jste 
tuhle informaci, že tady 
chtěli působit?

„To, že sem přijede zástup-
ce dodavatele nebo zástup-
ce vlády, který tady lobbuje 
za své dodavatele, je pocho-
pitelné. Když letěl jihokorej-
ský prezident tuším do Portu-
galska, tak tady měl mezipři-
stání a sešel se s panem premi-
érem, byl jsem u toho, lobbo-
val pochopitelně za Korejce. 
Když tady byl před nedávnem 
americký ministr zahraničí 
Mike Pompeo, tak tady lobbo-
val za dodavatele z USA. To je 
naprosto normální. Musíme si 
každého vyslechnout a zvyk-
nout si, že o tom chce neustále 
někdo jednat. Musí to ale být 
transparentní.“

 Nedávno promluvi- 
la vaše předchůdkyně Mar-
ta Nováková o tom, že jste se 

na funkci ministra průmys-a průmys-
lu připravoval delší dobu, a 
že ona byla jen přechodným 
řešením, než předáte svůj 
byznys. Je to pravda?

„Vůbec ne. Kdyby to chtěl 
někdo takhle udělat, tak to udě-
lá elegantněji. Přiznám se, že 
jsem od pana premiéra dostal 
nabídku na ministerstvo už po 
volbách v roce 2017. Tenkrát 
jsem to kvůli mé vytíženos-
ti odmítl. Požádal mě, abych 
mu aspoň pomohl s vědou a 
výzkumem. Mezitím skončil 
ministr Tomáš Hüner a od pre-
miéra přišla druhá nabídka. I 
tenkrát mě požádal, abych do 
toho šel. S Martou Novákovou 
jsme ale měli dobrý vztah. Jez-
dili jsme spolu i pracovně do 
zahraničí a rozhodně jsem ne-
byl ten, kdo by ji štípal ze žid-
le. Později se pan premiér roz-
hodl, že ji vymění a přišla tře-
tí nabídka. Že se stanu minis-
trem, jsem věděl dva měsíce 
před jejím odvoláním.“

Teplo bez uhlí vyjde vyjde 
na desítky miliard!iard!

PRAHA (jt) – V pořadí již 
třetí předvolební debata 
Blesku před nadcházejí-
cími krajskými volbami 
2. a 3. října se dnes za-
měří hlavně na krajskou 
dopravu.

Jaké neduhy v dopra-
vě v jednotlivých krajích 
vidí kandidáti stran za-
stoupených ve Sněmov-
ně? Co se naopak po-
vedlo a jaké recepty po-
litici nabízejí na uzdra-

vení silnic? Nejen na to 
se ze studia Blesku bude 
osmičky krajských líd-
rů ptát moderátor Jakub 
Veinlich (36).
Sledujte živě od 11:00 na 
Blesk.cz

Předvolební Předvolební 
debata Blesku 

O ucpaných silnicích 

i nedostavěných obchvatech

P. KaufmannP. Kaufmann

Jakub VeinlichJakub Veinlich

PRAHA (ješ, ČTK) – Kritiku 
si Česko vyslechlo od rus-
kého ministerstva zahrani-
čí. Moskvě vadí, že se prý 
nesnažíme o rovnocenný 
dialog. A také si diktuje 
podmínky, kdy jsou Ruso-
vé ochotni s námi jednat.

Ruskou výtku včera ale 
odmítl vládní zmocněnec 
pro konzultace s východ-
ní velmocí Rudolf Jindrák 

(56). Podle něj nelze ře-
šit jenom problémy, kte-
ré pálí ruskou stranu. Re-
agoval tak na páteční vy-
jádření mluvčí ruského mi-
nisterstva zahraničí Marije 
Zacharovové, podle které 
Česko nepodniká vstřícné 
kroky k navázání normální-
ho dialogu. Kritizovala Čes-
ko za to, že mění podmínky, 
za nichž je ochotno jednat. 

Jednou je to prý situace v 
Bělorusku, jindy zase je té-
matem ruský opoziční pře-
dák Alexej Navalnyj (44). 
Jindrák dodal, že pokud se 
země shodnou na obou-
stranných vztazích, konzul-
tace mohou začít.

Výtky Moskvy směrem k Česku

Jindrák: Nejde řešit 
jen ruské problémy!

Rudolf JindrákRudolf Jindrák

KONEC HOSPOD V ČECHÁCH?

Pokud lidé změní svoje nákup-
ní zvyklosti a  omezí návštěvy re-
staurací přes obědy, těm klesnou 
tržby. A  nezbude jim než zdražit, 
omezit nebo zlikvidovat polední 
menu, eventuálně rovnou zavřít. 
Peníze se přesunou převážně do ob-
chodů. 

„Jsou to právě zahraniční řetězce, 
kdo na  koronakrizi vydělal. A  vládní 
garnitura teď asi chce, aby na  úkor 
českých restaurací vydělaly zno-
vu.  Místo cílené podpory kvalitního 
stravování nasměrují s paušálem lidi 
k  nákupům. Proč stát posílá peníze 
od  českých restaurací zahraničním 

35 miliard

30 tisíc

o tolik peněz může přijít sektor 
restaurací a závodních jídelen, 
pokud všichni zaměstnavatelé 
přejdou na stravovací paušál. 

Kam se asi přelijí?

Zdroj: Studie IOM VŠE (pro AMSP, r. 2020)

lidí může přijít o pracovní místa, 
pokud všichni zaměstnavatelé 

přejdou na paušál

Zdroj: Studie IOM VŠE (pro AMSP, r. 2020)

o  koronaviru se restauratéři 
bojí další hrozby. Proto zá-
stupci více než 2000 podniků 
podepsali výzvu proti zave-

dení tzv. stravovacího paušálu. Ten 
může znamenat postupnou likvidaci 
stravenek. To pak povede ke  zdra-
žování jídel, zániku poledních menu 
a  v  posledním kroku k  zavírání re-
staurací.

Nejedna restaurace získává ze 
stravenek i  více než polovinu tr-
žeb přes obědy, výjimečně dokonce 
i 90 %. Paušál má zaměstnavatelům 
dát možnost, aby lidem namísto stra-
venek či dotovaného jídla v  závod-
ních jídelnách dali hotové peníze. 

Je nasnadě, že taková možnost 
bude pro řadu lidí lákavá. A začnou 
na  vedení fi rmy tlačit, aby jim na-
místo dosavadní podpory dalo pau-
šál. Podle průzkumu provedeného 
mj. pro Svaz průmyslu a dopravy ČR 
takový tlak očekává 7 z 10 zaměst-
navatelů. A  téměř polovina by mu 
ustoupila.

VYDĚLAJÍ NA TOM
ŘETĚZCE?

Proč se restaurace bojí? Protože 
peníze na  rozdíl od  stravenek pů-
jde použít na cokoliv. Třeba spoření 
na mobil, na oblečení, alkohol… 

22 procent
tržeb v celém segmentu 

gastroslužeb je navázáno 
na podporu zaměstnaneckého 

stravování

Zdroj: Studie IOM VŠE (pro AMSP, r. 2020)

obchodním řetězcům, to nejde po-
chopit,“ tvrdí například majitel pizze-
rie Prosecco Jakub Šenekl. 

Pokud se jeho – a soudě podle po-
čtu podpisů pod výzvou proti paušálu 
nejen jeho – vize naplní, řada mož-
ností zajít si někam na oběd či večer 
na pivo zřejmě nadobro zmizí.
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